**CNN News Highlights — Saving the Jaguar** 

1) brimming	2) ecosystem	3) intricate	4) lush	5) majes	itic	6) reint	roduce
home to 4000 s keeping it balar	species of plants	ntina, you will find and animals. Nea _ jaguar. But until s.	r the very top o	of that	_ food cha	ain and	vital to
happened to th		_ jaguars back into ce. So we went be territory.					
1) breeding pro	gram 2) fruit	of a labor 3) k	eystone	4) legacy	5) off the	grid	6) on deck
launching what Almost eleven	Chris calls a wor	a fortune in adven ld-first aim ve have between to be released.	ed at reintrodu	cing	species b	ack into	the region.
	Kris and Doug be eep in Patagonia.	gan Decades ago	when they tra	ded in high-	-powered I	ives and	d fashion for a
1) acres 2)	conservation	3) extincted	4) give back	5) rev	wilding	6)	sprouted
back to Chile a much. And to h  Doug`s vision ii, turning National Parks.  To create the s and not be	nd Argentina in the elp nature begin for the elp nature begin for the elp nature back into the e	approach to o grassland and fo cies that have go	ng for a way to _, and he bega prest, and then he missing hav	an by buying giving it all	he two coug g up million away with e and the s	untries has of the cressafety to	eation of new,
1) carries on th	e dream 2) de	ecades 3) kaya	aking 4) of	ffshoots	5) territor	ies	6) tragically
around 15 million accident This Photograp really understainational parks.	on acres over the in 2015, Kris Tor h is a picture of Ending thet	Ooug and me flying hat we were beco	And after g in the little ploming intereste	losing he ane, which d in and wo	er husband we did ned buld eventu	d Doug arly eve ually de	to a ery day, and velop as
1) cub	2) elevate 3	3) expansion	4) inspired	5) pric	le	6) to dat	te
jaguar, they`ve pampas deer. S now, and a teal	successfully rein So here`s an exar n member that te	the creation troduced 13 other nple of communit lls the whole stor	r species, like t y members. A	he giant an species tha	teater, coll it had gone	lared pe e extinc	eccary and
past, but I am o	ary for whompletely focuse	nat we`ve done so d on the future. W at`s been done in	hat will we be	talking abo	out in 10 ye	ears? Ś	o we can

## **Translation**

在阿根廷的右上角,你會發現一片生機勃勃的鬱鬱蔥蔥的土地,一個名為伊貝拉的公園,擁有 4000 種動植物。 雄偉的美洲虎位於這條錯綜複雜的食物鏈的最頂端,對保持食物鏈的平衡至關重要。 但直到 2021 年,南美洲最大的貓科動物已經有 70 年沒有在這裡野外出現過。

當我們決定嘗試將美洲虎重新引入 Ibera 生態系統時,我們必須首先了解它們發生了什麼事。 所以我們又進去了,不難找到答案。 你就會明白為什麼這 200 萬英畝的領土上沒有美洲虎了。

克里斯和道格·湯普金斯 (Kris and Doug Tompkins) 在冒險裝備和時尚方面發了大財,但現在他們繼承了發起克里斯所謂的世界首創育種計劃的遺產,旨在將關鍵物種重新引入該地區。

將近十一年後,現在我們有 14 到 18 隻美洲虎生活在野外,我們有 7 隻美洲豹在甲板上等待被釋放。

這是 Kris 和 Doug 幾十年前開始的勞動後的成果,當時他們用高能量的生活和時尚換取了巴塔哥尼亞深處的一間遠離電網的小屋。

90 年代初,道格在商業生涯非常成功後回到智利和阿根廷,尋找一種方式回饋他深愛的這兩個國家,湯普金斯保護的根基由此萌芽。 並幫助大自然開始自我修復。

Doug 的願景涉及一種重新野化的保護方法,他首先購買了數百萬英畝的土地,將牧場變回草地和森林,然後通過創建新的國家公園將其全部捐出。

建立一個系統,讓失踪的物種有空間和安全地回來,不會再次滅絕。

連同其分支 Rewilding Argentina 和 Rewilding Chile · 在過去的三十年裡 · 湯普金斯保護區已經保護了大約 1500 萬英畝的土地 · 在 2015 年因皮划艇事故不幸失去丈夫道格後 · 克里斯·湯普金斯 (Kris Tompkins) 繼續夢想 ·

這張照片是道格和我乘坐小飛機飛行的照片,我們幾乎每天都這樣做,真正了解我們開始感興趣並最終發展 為國家公園的領土。

迄今為止,他們捐贈的土地激發了 15 個國家公園的創建或擴建。 除了美洲虎,他們還成功地重新引入了 13 種其他物種,例如巨型食蟻獸、有領野豬和南美大草原鹿。 所以這裡有一個社區成員的例子。 一個已經滅絕的物種現在又回來了,一個講述整個故事的團隊成員。 拯救一隻孤兒食蟻獸幼崽。

來吧,男孩,我們走吧。

我為我們迄今為止所做的一切感到無比自豪,但我絕對不滿意。 我對過去感到高興,但我完全專注於未來。 10 年後我們會談論什麼? 因此,我們可以因為過去所做的事情而提升自己。 我們現在能做什麼? 我們現在 在做什麼?



You can access this activity here:

https://linguadox.com/2023/05/30/cnn-news-highlights-saving-the-jaguar/

## **Answers**

					-
1) brimming	2) ecosystem	3) intricate	4) lush	5) majestic	6) reintroduce

In the upper-right corner of Argentina, you will find a 4) lush land 1) brimming with life: a park called Ibera, the home to 4000 species of plants and animals. Near the very top of that 3) intricate food chain and vital to keeping it balanced, is the 5) majestic jaguar. But until 2021, the biggest cat in South America had not been seen in the wild here for 70 years.

When we decided to try to 6) reintroduce jaguars back into the Ibera 2) ecosystem, we had to first understand what happened to them in the first place. So we went back in, it's not hard to find. And you see why there are no jaguars left in this 2-million-acre territory.

1) breeding program 2) f	fruit of a labor 3) key	ystone 4) legacy	5) off the grid	6) on deck
--------------------------	-------------------------	------------------	-----------------	------------

Kris and Doug Tompkins made a fortune in adventure gear and fashion, but now hold the 4) legacy of launching what Chris calls a world-first 1) breeding program aimed at reintroducing 3) keystone species back into the region.

Almost eleven years later, now we have between 14 and 18 jaguars living in the wild and we have seven individuals who are sort of 6) on deck to be released.

It's the 2) fruit of a labor Kris and Doug began Decades ago when they traded in high-powered lives and fashion for a cabin 5) off the grid, deep in Patagonia.

1) acres	2) conservation	3) extincted	4) give back	5) rewilding	6) sprouted
----------	-----------------	--------------	--------------	--------------	-------------

The roots of Tompkins Conservation 6) sprouted when Doug, after a really successful business career, went back to Chile and Argentina in the early 90s, looking for a way to 4) give back to the two countries he loved so much. And to help nature begin to heal itself.

Doug's vision involved a 5) rewilding approach to 2) conservation, and he began by buying up millions of 1) acres, turning ranches back into grassland and forest, and then giving it all away with the creation of new, National Parks.

To create the system where species that have gone missing have the space and the safety to come back and not be 3) extincted again.

1) carries on the dream	2) decades	3) kayaking	4) offshoots	5) territories	6) tragically
-------------------------	------------	-------------	--------------	----------------	---------------

Along with its 4) offshoots Rewilding Argentina and Rewilding Chile, Tompkins Conservation has conserved around 15 million acres over the last three 2) decades. And after 6) tragically losing her husband Doug to a 3) kayaking accident in 2015, Kris Tompkins 1) carries on the dream.

This Photograph is a picture of Doug and me flying in the little plane, which we did nearly every day, and really understanding the 5) territories that we were becoming interested in and would eventually develop as national parks.

6) To date, their donated land has 4) inspired the creation or 3) expansion of 15 national parks. And in addition to the jaguar, they`ve successfully reintroduced 13 other species, like the giant anteater, collared peccary and pampas deer. So here`s an example of community members. A species that had gone extinct and is back now, and a team member that tells the whole story. Rescuing an orphaned anteater 1) cub.

Come on, boy, let's go.

I feel extraordinary 5) pride for what we've done so far, but I'm definitely not satisfied. I'm happy about the past, but I am completely focused on the future. What will we be talking about in 10 years? So we can 2) elevate ourselves because of what's been done in the past. What can we do now? What are we doing now?